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1 Follow God’s example, therefore, as dearly loved children 2 and 

walk in the way of love, just as Christ loved us and gave himself up for us 

as a fragrant offering and sacrifice to God.
(Ephesians 5:1-2)

1 所以你們該效法神，好像蒙慈愛的兒女一樣。 2 也
要憑愛心行事，正如基督愛我們，為我們捨了自己，
當做馨香的供物和祭物獻於神。
(以弗所書 5:1-2)



3 But among you there must not be even a hint of sexual immorality, or of 

any kind of impurity, or of greed, because these are improper for God’s 

holy people. 4 Nor should there be obscenity, foolish talk or coarse joking, 

which are out of place, but rather thanksgiving. (Eph 5:3-4)

3 至於淫亂並一切汙穢，或是貪婪，在你們中間連提
都不可，方合聖徒的體統。 4 淫詞、妄語和戲笑的話
都不相宜，總要說感謝的話。 (以弗所書 5:3-4)



15 But just as he who called you is holy, so be holy in all you 

do; 16 for it is written: “Be holy, because I am holy.”
(1 Pe 1:15–16 NIV)

15 那召你們的既是聖潔，你們在一切所行的事上也要
聖潔。16 因為經上記著說：「你們要聖潔，因為我是
聖潔的。」
(彼前 1:15-16)



4 For he chose us in him before the creation of the world to be 

holy and blameless in his sight.
(Eph 1:4 NIV)

4 就如上帝從創立世界以前，在基督裏揀選了我們，
使我們在他面前成為聖潔，無有瑕疵。(弗 1:4)



5 For of this you can be sure: No immoral, impure or greedy person—

such a person is an idolater—has any inheritance in the kingdom of Christ 

and of God. 6 Let no one deceive you with empty words, for because of 

such things God’s wrath comes on those who are disobedient. 7 

Therefore do not be partners with them. (Eph 5:5-7)

5 因為你們確實地知道，無論是淫亂的，是汙穢的，是有貪心

的，在基督和神的國裡都是無份的；有貪心的，就與拜偶像的

一樣。 6 不要被人虛浮的話欺哄，因這些事，神的憤怒必臨到

那悖逆之子。 7 所以你們不要與他們同夥。(以弗所書 5:5-7)





15 Be very careful, then, how you live—not as unwise but as 

wise, 16 making the most of every opportunity, because the 

days are evil. (Eph 5:15-16)

15 你們要謹慎行事，不要像愚昧人，當像智慧人

。 16 要愛惜光陰，因為現今的世代邪惡。
(以弗所書 5:15-16)

making the most of every opportunity, because the days are evil. (NIV)

making the best use of the time, because the days are evil. (ESV)

So watch your step. Use your head. Make the most of every chance you get. 

These are desperate times! (MSG)



4 Generations

5 Salmon the father of Boaz, whose mother was Rahab,

Boaz the father of Obed, whose mother was Ruth,

Obed the father of Jesse,
6 and Jesse the father of King David.
(Mt 1:5-6)

5 撒門從喇合氏生波阿斯；波阿斯從路得氏生俄備得；俄備得
生耶西；6 耶西生大衛王。(馬太福音 1:5–6)
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Rev. Jonathan Edwards

1703-1758

Pastor

Attended Yale at 13

President of Princeton College

Married his wife Sara in 1727

11 children

1 hour conversing with family every night

Pray a blessing over each child

Max Jukes

Family tree of 42 different men in the New 

York prison system were traced back to him

Studied by sociologist Richard L. Dugdale in 

1877

https://www.ywam-fmi.org/news/multigenerational-legacies-the-story-of-jonathan-edwards/


Legacy:

1 U.S. Vice-President, 

1 Dean of a law school, 

1 dean of a medical school, 

3 U.S. Senators, 

3 governors, 

3 mayors, 

13 college presidents, 

30 judges, 

60 doctors, 

65 professors, 

75 Military officers, 

80 public office holders, 

100 lawyers, 

100 clergymen, 

and 285 college graduates.

Source: Ballard, Larry, MULTIGENERATIONAL LEGACIES – THE STORY OF JONATHAN EDWARDS, July 1, 2017

https://www.ywam-fmi.org/news/multigenerational-legacies-the-story-of-jonathan-edwards/

A.E. Winship states, “Much of the capacity and talent, 

intensity and character of the more than 1,400 of 

Edwards’ family is due to Mrs. Edwards.”

https://www.ywam-fmi.org/news/multigenerational-legacies-the-story-of-jonathan-edwards/


Offspring:

7 murderers, 

60 thieves, 

190 prostitutes, 

150 other convicts, 

310 paupers 貧民, 

and 440 who were physically wrecked by 

addiction to alcohol. 

Of the 1,200 descendants that were studied, 300 

died prematurely.

Source: Ballard, Larry, MULTIGENERATIONAL LEGACIES – THE STORY OF JONATHAN EDWARDS, July 1, 2017

https://www.ywam-fmi.org/news/multigenerational-legacies-the-story-of-jonathan-edwards/
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Five-Generation Rule

These contrasting legacies provide an example of what some call the five-

generation rule. 

“How a parent raises their child — the love they give, the values they 

teach, the emotional environment they offer, the education they provide 

— influences not only their children but the four generations to 

follow, either for good or evil.”

The life you live will determine the legacy you leave!

Source: Ballard, Larry, MULTIGENERATIONAL LEGACIES – THE STORY OF JONATHAN EDWARDS, July 1, 2017
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4 「不可為自己雕刻偶像，也不可做什麼形象彷彿

上天、下地和地底下、水中的百物。

5 不可跪拜那些像，也不可侍奉它，因為我耶和華

你的神是忌邪的神。恨我的，我必追討他的罪，

自父及子，直到三四代；

6 愛我守我誡命的，我必向他們發慈愛，直到千代
(出埃及記 20:4-6)



4 “You shall not make for yourself an image in the form of 

anything in heaven above or on the earth beneath or in the 

waters below. 

5 You shall not bow down to them or worship them; for I, the 

Lord your God, am a jealous God, punishing the children for 

the sin of the parents to the third and fourth generation of 

those who hate me, 

6 but showing love to a thousand generations of those who 

love me and keep my commandments. 
(Exodus 20:4-6)


